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Obec Škvořetice 

 

OBECNÍ BUBENÍČEK 
38. vydání   

                           1. února 2023 

             „ Vážení spoluobčané,  na vědomí se dává,  že … “ 

                                                              

kontakty:  info@obecskvoretice.cz,  tel: J. Chlanda 722 944 837,  J. Hora 724 915 833 

… že MASOPUST 

konati se bude 

v sobotu 11. února ! 

mailto:info@obecskvoretice.cz
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VE ZKRATCE ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE (ZO)                                         .                        
Dne 22.12.2022 se uskutečnilo 2. zasedání zastupitelstva obce (ZO). Dne 19.1.2023 se 

uskutečnilo 3. zasedání zastupitelstva obce (ZO). Kompletní zápisy ze zasedání jsou na našich 

webových stránkách nebo jsou k dispozici k nahlédnutí v úředních hodinách na OÚ. Zde 

uvádíme jen stručný výtah: 

2. zasedání zastupitelstva obce: 

ad 7/  

Schválení finančního příspěvku pro spolky za sečení potoka: 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Škvořetice schvaluje finanční příspěvek za sečení potoka: 

             TJ Sokol Lom   - 21.000,- Kč 

             Ing. Aleš Bráza - 41.000,- Kč. 

Usnesení č. 21/2022 bylo schváleno.  

ad 9/ 

Projednání návrhu dotace z Programu obnovy venkova (POV) Jihočeského kraje: 

Starosta zopakoval ZO dvě možnosti:  

- obnova / rekonstrukce obecního domu Škvořetice (elektroinstalace, izolace, záchody, 

umývárny, kuchyňská linka, nábytek apod.) 

- úprava sběrných hnízd – u kaple, u bytovek, u obecního úřadu i v Pacelicích (zámková dlažba, 

případné oplocení). 

ZO souhlasí s úpravou sběrných hnízd ve Škvořeticích, v Pacelicích realizace proběhne až po 

stavbě vodovodu. 

Návrh usnesení: 

ZO navrhuje zažádat Jihočeský kraj o dotace z POV na úpravu/zpevnění ploch pod sběrnými 

hnízdy (kontejnerová stání). 

Usnesení č. 22/2022 bylo schváleno.  

ad 10/ 
Diskuze:             Informace starosty: pan Fr. Vošahlík navrhuje obci, aby pořídila nové hasičské 

auto (dotace až cca 70 %). ZO navrhuje, aby si to prodiskutoval SDH Škvořetice na své schůzi. 

ZO zastává názor, že aktivity spojené s činností SDH by měly být především zájmem jejích 

členů. Pokud se členská základna shodne na svých záměrech v budoucnu a potřebu nového 

auta zúročí, je obec připravena pomoci s vyřízením všech potřebných náležitostí. Prvotní 

impuls by však měl přijít ze strany spolku. 

3. zasedání zastupitelstva obce: 

ad 5/ 

Diskuze:    V rámci Programu obnovy venkova obec žádá o dotaci na úpravy sběrných hnízd. 

Vzhledem k rozsahu a vysokým nákladům přistoupilo ZO k rozdělení záměru do etap. 

V letošním roce se vybuduje sběrné místo proti dolejší kapli poblíž trafostanice tak, aby 

nerušilo ráz obce. Druhé sběrné místo bude vybudováno na dvorku za hospodou mezi 
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kulturním domem a obchodem. Kontejnery budou stranou a nebudou působit rušivě na 

volném prostranství. V rámci tohoto projektu dojde i k výměně poškozeného povrchu mezi KD 

a obecním úřadem za žulové kostky. Součástí bude též zbudování dešťové kanalizace z okapů 

KD, hospody, OÚ a obchodu. 

Jelikož v druhé polovině letošního roku bude dokončen projekt vodovodu pro Pacelice, bude 

se obec ucházet o dotaci na jeho zbudování ihned po vydání stavebního povolení. Z toho 

důvodu se v Pacelicích úprava sběrného hnízda odkládá, neboť v zájmovém území 

pravděpodobně povede vodovod a zemní kabel NN. 

VELEDŮLEŽITÉ INFORMACE                                                                       . 

Kontejner na textil – ve sběrném hnízdě u Obecního úřadu je umístěn nový 

kontejner firmy TextilEco a.s. na sběr použitého textilu, oděvů, obuvi, tašek, hraček, 

knížek a věcí z domácnosti  
- více info na webových stránkách obce a na nástěnce OÚ, nebo přímo na  webových stránkách 

                                   firmy TextilEco:      https://textil-eco.cz/     https://www.penguinbox.cz/ 

Výsledky voleb prezidenta České republiky v obci Škvořetice 
Volební účast: 69.6% (171 voličů)               Petr Pavel:       57,89 %  = 99 hlasů 

                                                                           Andrej Babiš:  42,10 %  = 72 hlasů  

Tříkrálová sbírka 2023  
Ve Škvořeticích a Pacelicích se vybralo krásných 13.335,- Kč. 

 
BYLO                                                                                                              . 
 

Sonyho turnaj v křížové sedmě 
Tento „karbanický“ turnaj v křížové sedmě se již několik let 

koná na památku tragicky zesnulého Petra Coňka. 

Kamaráda a člověka, kterého měl rád snad každý ve vsi. 

Turnaj se každoročně těšil velké oblibě, a přestože se 

tentokrát sešlo jen 14 dvojic, na kvalitě turnaje to vůbec 

nic neubralo. V silném složení opět dorazili borci z Volyně, 

kteří vládli  Škvořetickému turnaji v minulých letech. To se 

ovšem tento rok změnilo a putovní pohár se vrátil zpátky 

do Škvořetic. Z vítězství se radovala domácí bratrská 

dvojice Petr Mikeš a Miroslav Mikeš. Možná tomu ani sami 

nevěřili, protože na začátku se jim moc nedařilo a Petr už 

https://textil-eco.cz/
https://www.penguinbox.cz/
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od 17 hodin psal manželce, že je za chvíli doma. Nakonec zvládli vyřazovací souboje 

naprosto famózně a ovládli i finále, které se hrálo v pozdních večerních hodinách. Na 

druhém místě se umístili Martin Čeloud a Martina Kloudová z Volyně. Bronzovou 

příčku obsadila „Rychlá rota“ z Volyně ve složení Radek Trča a Radek Kloud.       -VN-                                                 

Naháňka Mysliveckého spolku Zbůze Škvořetice 
Aneb povídání s myslivci… 

Jak už jsem avizoval posledně, druhá naháňka a zároveň poslední 

v roce 2022 byla 28. prosince. Odehrála se v lese, po kterém je 

pojmenován celý náš slavný myslivecký spolek. Tento termín je nastaven již po mnoho 

let stejně, a to z několika důvodů. Zaprvé-mezi svátky má kromě několika workoholiků 

každý čas na radovánky a zadruhé případný úlovek slouží jako tombola na náš 

věhlasný myslivecký ples. Ten má také své pevné datum, vždy druhý víkend v lednu. O 

třetím víkendu plesují Šimci, tak aby se to netlouklo. Ale zpátky k naháňce. Sraz byl 

jako vždy v 8:00 hod v místním hostinci. To však nebrání našemu kamarádovi JM 

z Mírče, aby tradičně nepřijel deset minut po půl deváté, když jsme již ranní polévku v 

klidu vysrkali. Uznávám ale, že když je někdo 40 let zvyklý, že jsou hony od půl deváté, 

dvacet let je málo na to, aby se tak rychle přeorientoval. Samozřejmě nesmí chybět 

ranní káva a k zapití polévky Cola, odvážnější jedinci si troufli na Birella. 

Slavnostní zahájení proběhlo před místním supermarketem. Nástup, určení závodčích 

a průběhu lovu, štěkot psů a trubači. Má to své kouzlo a pokud je vhodné počasí a je 

to v přírodě, běhá při troubení účastníkům mráz po zádech. My se však spokojili 

s návsí, báli jsme se dělat bordel u lesa, abychom plachou zvěř nevyplašili. Po 

rozdělení (dodnes to nechápu, ale z více než šedesáti účastníků každý obdržel nějakou 

důležitou funkci), jsme naskákali do aut a rozjeli se srdnatě k lesu. Tatam jsou doby, 

kdy těmto výpravám dominovaly vozy jako škoda 100, 120 a z těch zahraničních 

trabant, Lada, či dokonce moskvič. Dnes jsou čím dál častěji k vidění povozy s korbou, 

jež si převážně spojujeme s podobnou partou, jako je Hizballáh nebo Tálibán. Na 

korbě však není umístěn kulomet, ale pojízdný psinec. Je to jako králíkárna na 

kolečkách, místo kotců pro králíky jsou trochu větší fochy pro pejsky všech ras. Je to 

však nezbytné, v posledních letech došlo nejen k prudkému nárůstu počtů černé 

zvěře, ale i k výrazné změně jejich chování. Bez psích pomocníků se neobejdeme. 

Do lesa už přijela každá skupina samostatně a začala obsazovat přidělené štonty a 

palposty. Honci spolu se psy pročesávali les a všichni netrpělivě očekávali, kdy začnou 

padat první rány. Zpočátku byl podezřelý klid, po chvíli padly první výstřely. Nebylo 

jich mnoho, jsme zvyklí na jinší kanonádu, a tak byly oprávněné obavy, že výsledek 

bude nevalný. Pro nezasvěcené – již více než 50 let je celoevropská úspěšnost při lovu 

divočáků 20%. To znamená, že na jedno ulovené prase na výřadu připadá 5 
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vystřelených ran. Vzhledem k ceně nábojů na černou (ty nejlevnější atakují hranici 

třiceti korun, ty pokročilejší se pohybují od 70,- do 100,- Kč i více za kus), by bylo 

rozumnější, kdybychom se někteří dali na zahrádkaření, či zmíněný chov králíků. 

Výsledek však předčil očekávání. Po první leči bylo na výloži 12 divočáků. Skoro to 

vypadá, že si šťastní lovci před lovem „šáhli“. (Nebudu rozpitvávat kde, zasvěcení ale 

tvrdí, že doma se to nepočítá). To zavdalo příčinu k oprávněné domněnce, že 

v zimních měsících ve vesnici nezavládne hlad, nýbrž blahobyt. V tomto pozitivním 

duchu se odehrávala i svačina, kdy každý udatný lovec bez bázně a hany spořádal 

minimálně dva buřty (většinou bez chleba, ten brzo došel).  

Druhá leč již byla slabší, čtyři selátka doplnila výřad. Panují oprávněné obavy, že se na 

výkonu projevilo nezřízené pojídání uzeniny o přestávce a mnozí jedinci na štontech 

přešli do stavu hibernace, podobně jako doma po obědě na gauči. Jak jinak si vysvětlit 

tak bídný výsledek ve druhé leči.  

Nicméně šestnáct divočáků a srna s jedním zajícem, kteří padli za oběť psím smečkám 

je důstojný výsledek v našich poměrech. A závěr jako vždy: bilance, poděkování, 

slavnostní ohně, předání úlomků a šup do hospody na poslední leč. Tradičně hudba 

pana Koubka, večeře, soud a … dál neradno povídat. Možná příště spolu se zážitky 

z mysliveckého plesu. 

Ale kožíšky jsme jim přece jen trochu vyprášili…                                                -JCH- 
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Vánoční turnaj 

v ping-pongu 
Opět po roce se 

konal již tradiční 

turnaj ve stolním 

tenisu a nutno 

podotknout, že 

zájem byl tentokrát 

opravdu obrovský. 

Sešlo se rekordních 19 mužů a 8 dětí. Bohužel účast žen byla oproti předchozím 

ročníkům daleko za očekáváním a nakonec se sešly pouze 3 zástupkyně něžného 

pohlaví. V kategorii dětí suverénně zvítězil Štěpán Schaffarz, který za celý turnaj 

nenašel přemožitele. Na krásném druhém místě se umístil Matyáš Vohryzka a třetí 

skončil Karel Šorna ml. V kategorii žen byla v boji o nejvyšší stupínek úspěšná Růžena 

Kuřáková. Druhá skončila Jana Navrátilová a třetí Valča Ředinová. V hlavní kategorii 

opět kraloval Milan Navrátil, ale aspoň nějakou kapičku potu si z čela utřít musel. 

Druhé místo obsadil Vojtěch Nový a třetí se umístil Ondřej Nový. Turnaj můžeme 

hodnotit jako velmi povedený a snad se i příště sejdeme v tak hojném počtu. Jen 

ženám musíme vymyslet nějaké lákadlo.                                                                 -VN- 
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ŽULÁK TEAM ŠKVOŘETICE   na Třemšíně  
Jako každý rok 

vyrazili škvořetičtí 

Žuláci v neděli 1. ledna 2023 

na tradiční novoroční 

cyklovýjezd na vrchol 

Třemšína (827 m n.m.). 

Počasí výletníkům přálo, bylo 

slunečno, +14°C !, prostě 

krásný „jarní“ den. Nahoře 

bylo chladněji, trochu 

pofukovalo, ale žádná zima. 

Oproti minulým covidovým 

létům byly u Gangloffova kříže resp. u Třemšínské boudy stánky s občerstvením, takže 

našim velocipédistům nic nechybělo.  

Ti, kdo nebloudili, najeli úctyhodných 65 km, a ti, kdo neznají náš kraj, najeli i o 20 km 

více …                                                                                                                                        -JH- 
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BUDE                                                                                                             . 

 

Pátek  3. února od 19:00 hodin v hospodě - Beseda s promítáním 

fotografií o putování dvou Škvořeťáků okolo Annapurny v Nepálu loni v březnu 

   

Sobota  11. února  MASOPUST 2023 ve Škvořeticích 
(letošní směr útoku masek: zámek - cihelna - bytovky - škola  - buzická street a zpět) 

 

Sobota  18. února  SPORTOVNÍ PLES od 20:00 hodin v KD 
 

Pátek 24. února  Otevření KNIHOVNY v hospodě od 17:00 hodin 
Rádi bychom pozvali všechny spoluobčany na „Páteční čaj o páté“ u příležitosti 

otevření obecní knihovny v prostorách místní hospůdky. Večer bude v duchu 

přátelského posezení spolu s promítáním krátkých filmů a fotografií o historii našich 

obcí. 

 

Sobota 4. března  DĚTSKÝ MAŠKÁRNÍ BÁL od 14:00 hodin v KD 

 

Pátek 10. března  MDŽ od 18:00 hodin v hospodě 

 
 
Gratulujeme                                                                                               . 
V měsíci lednu oslavil své významné životní jubileum  
pan Václav Šimek z Pacelic. 
                                                     Takže vše nejlepší a hodně zdraví! 
 

 
 
Úhrn srážek                                                                                                . 
Prosinec 2022:   srážky  43,6 mm tj. 115% normálu 

                              teplota  průměr +0,1°C,  odchylka od normálu  -0,4°C 

 

Rok 2022:  srážky  607,2 mm tj. 101% 

                    teplota   průměr +9,4°C,  odchylka od normálu +1,6°C 


